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Endringsforslag til andreutkast av  

Bergen Venstres program 2011 – 2015 
 

KOMMENTAR: Under følger alle innkomne og opprettholdte endringsforslag til andreutkastet 

for program til Bergen Venstre 2011 – 2015. Frist for opprettholdelse var 23. oktober. Sjekk 

også heftet med innkomne forslag. 

 

Nr: 0 behandles her 

 

Kapittel 4 – Skole og oppvekst 

Nr: A behandles her 

 

Nr: 90 

Harald Hove – Strykningsforslag Side 15, linje 38 

Setningen som begynner med “Lærere I barneskolen …” 

 

Begrunnelse: Dette er å strekke lærerautonomien langt. Hva med 

elevene og foreldrene? 

AVVIST, men opprettholdt 

Nr: 91 

Gunn-Vivian Eide - Endringsforslag side 15, linje 32 og 35 

(dissens 4) 

ordet ”flere” i siste setning, samt kulepunktet 

 

Begrunnelse: Jeg støtter dissensen, men ikke at det offentlige 

aktivt skal gå ut å be om flere friskoler. Det er ikke en kommunal 

oppgave. Kommunen må på en saklig måte legge til rette, og 

forholde seg til de søknader som kommer. 

AVVIST, men opprettholdt 

Nr: 93 

Mads Myr Munthe-Kaas - Tilleggsforslag Side 16, linje 22 

Nytt punkt:  

”Sørge for at lærere kurses i å takle mobbesituasjoner” 

INNSTILT 

 

Kapittel 5 – Kultur og idrett 

 

Nr: B - F behandles her 

 

Nr: 95 

Alf Helge Greaker – Tilleggsforslag Side 21, linje 16 

Nytt kulepunkt: 

Sikre fortsatt gratis bruk av offentlige idrettsanlegg for alle.  

INNSTILT 

 

 

 



2 

 

Nr: 96 

Trond Gullaksen, Tom Arne Furnes  - Tilleggsforslag Side 21  linje 15 

Nytt kulepunkt: 

Legge bedre tilrette for toppidrett og samarbeid med toppidrettsmiljø 

INNSTILT 

 

Nr: 97 

Gunn-Vivian Eide - Tilleggsforslag Side 21, linje 41 

Nytt kulepunkt:  

• snarest realisere Brannmuseet i den gamle 

Hovedbrannstasjonen. 

INNSTILT 

 

Nr: 98 

Stian Ludvigsen - Strykningsforslag Side 22, linje 4-12 

Stryke hele delkapittelet. 

 

Begrunnelse: Dette var så innholds- og planløst at det bare er 

intetsigende plassbruk. Bruk plassen på noe annet.  

INNSTILT 

 

Nr: 99 

Svein Hjellebrekke - Strykningsforslag Hvor: s. 22- 23, linje 43 - 3 

Hele momentet strykes INNSTILT 

 

Kapittel 6 – Helse og omsorg 

Nr. 102 

Knut Bjerke - Endringsforslag Side 24, linje 17 – 18 

Setningen endres til: Venstre vil arbeide for å få slutt på 

narkokriminaliteten i Nygårdsparken og at de rusavhengiges 

situasjon og behandlingsbehov blir tatt på alvor – slik at parken 

kan tilbakeføres til det rekreasjonsformålet den er tiltenkt. 

AVVIST, men opprettholdt 

Nr: 103 

Gunn-Vivian Eide - Strykningsforslag Side 24, linje 25 - 30 

Stryke fra ”Dagens organisering på to ulike nivå… og ut avsnittet 

 
Begrunnelse: Dette vil bare gjøre vondt verre. Spesialisthelsetjenesten holder på 

med en omlegging i disse dager, det må få gå seg til før det gjøres nye endringer, 

ellers vil garantert ruspasientene bli skadelidende. Avdeling for rusmedisin er nylig 

opprettet som en del av Haukeland sykehus, de driver nå Floen kollektivet og overtar 

LAR og ansvar for tvangsbehandling fra 1.januar 2011, samt at de koordinerer inntak 

til alle de andre behandlingsplassene innen tverrfaglig spesialisert rusbehandling. 

Bergensklinikkene og Kalfaret behandlingssenter er private stiftelser som neppe har 

lyst å selge seg selv til kommunen (?). Askøy Blå Kors Klinikk eies av Blå Kors Norge. 

Psykiatrisk ungdomsteam (PUT) er en del av DPS-systemet i psykiatrien. Dersom alt 

dette blir kommunalt undergraver man også rusreformen fra 2004 der rusmedisin 

ble løftet opp og likestilt med andre medisinske områder.  

Jeg tror det uansett er for tidlig å endre på alt dette nå, særlig siden det også foregår 

en omorganisering i helse Bergen systemet, og rusakutt på legevakten åpner 1. 

november i år – i samarbeid mellom kommunen og Helse Bergen.  

AVVIST, men 

opprettholdt 
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Nr: 104 

Gunn-Vivian Eide - Tilleggsforslag Side 24, linje 31 

”Det etablereres kommunale MO-sentre som har ansvar for å 

samordne poliklinisk behandling, bolig og rehabilitering, samt 

koordinering av innleggelser i døgnbehandling. Hver bruker skal 

ha en fast kontaktperson som de beholder i så mange år de har 

behov for det, og denne personen skal være koordinator for 

Individuell plan og være veiviser i det kommunale, statlige og 

private systemet både når det gjelder økonomi og rusbehandling 

etc.” 

INNSTILT 

 

 

Nr: 105 

Gunn-Vivian Eide - Tilleggsforslag Side 24, linje 32 

”Rusavhengige må ha tilbud om bolig tilpasset det som er realistisk for 

dem å mestre, og de som har behov for det må få tett oppfølging av 

boligteam. Ingen ungdom under 25 år skal bo på hospits. Rusfri bolig 

må stå klar den dagen ruspasienter skrives ut fra gjennomført 

behandlingsopphold i rusinstitusjon.” 

INNSTILT 

Nr: 106 

Gunn-Vivian Eide - Endringsforslag Side 24, linje 39 

…avkriminalisere avhengighet av  (tunge) narkotiske stoffer, 

slik…….i Portugal:  

+ Ny setning: ”Narkotiske stoffer som blir oppdaget skal 

konfiskeres av politiet, og brukerne skal kunne pålegges å møte 

opp til intervju for å avgjøre behovet for behandling og 

oppfølging.” 

 
Begrunnelse: Det er avhengigheten vi vil avkriminalisere ikke stoffene, 

ellers blir det jo lovlig med salg også!!!  Tilleggsetning nødvendig for å 

forklare Portugalmodellen. Mitt forslag er for øvrig i tråd med vedtaket 

fra Hordaland Venstres årsmøte. 

INNSTILT 106b: 

…avkriminalisere bruk av 

tunge narkotiske stoffer. 

 

Narkotiske stoffer som blir 

oppdaget skal konfiskeres 

av politiet, og brukerne skal 

kunne pålegges å møte opp 

til intervju for å avgjøre 

behovet for behandling og 

oppfølging. 

 

Nr: 110 

Gunn-Vivian Eide - Strykningsforslag Side 24, linje 44 

Stryke kulepunktet  

• ”Overta de distriktpsykiatriske sentrene” 

 
Begrunnelse: Det virker rimelig uansvarlig og urealistisk hvis 

kommunen bare skal overta de to private og de tre offentlige DPSene i 

Bergen. Det vil staten bare avvise. Flere av de 5 DPSene server også 

andre kommuner, og det må uansett først gjøres et begrenset forsøk 

med ett DPS for å vise at/om det fungerer bedre i kommunal regi! 

Moderert versjon av dette punktet foreslås inn i avsnittet psykisk 

helsevern. 

AVVIST som konsekvens av 

avvisning av forslag nr. 103. 
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Nr: 111 

Gunn-Vivian Eide - Tilleggsforslag Side 24, linje 45 

Nytt kulepunkt: 

- Utrede hvordan Kommunehelsetjenesten og 

spesialisthelsetjenesten for rus kan samordnes bedre, og i denne 

prosessen også vurdere sammenslåing. 

 
Begrunnelse: Dette bør vi utrede i stedet for å synse, for tidlig å trekke 

konklusjonen slik innstillingen gjør i linje 25-30. 

AVVIST, men opprettholdt 

 

Nr: 112 

Gunn-Vivian Eide - Endringsforslag Side 25, linje 4 

endre kulepunktet til: 

- At Bergen Kommune skal søke staten om å få bli forsøksby for 

avkriminalisering av avhengighet etter Portugalmodellen. 

INNSTILT 112b: Søke om å få 

avkriminalisere bruk av tunge 

narkotiske stoffer 

 

Nr: 115 

Bergenhus Venstre - Tilleggsforslag Side 25, linje 5 

Nytt kulepunkt: 

”Sørge for at Strax-huset får gode lokaler til det beste for 

brukerne men ikke i boligstrøk” 

 
Begrunnelse: De skal ut av Florida som skal bli skole og trenger nye 

lokaler som per i dag er uavklart. Et forslag er muligens det utvidete 

Agnes Mowinckel-komplekset vis a vis fylkesbygget? Med 

boligområder menes det slik det er definert i gjeldende 

Kommunedelplan Sentrum. 

INNSTILT 115b: Hele 

forslaget uten ”men ikke i 

boligstrøk.” 

 

Nr: G - H behandles her 

 

Nr: 117 

Erling Birkeland - Tilleggsforslag Side 25, linje 35 

Serviceboliger 

I dag er det flere eldre som ønsker å bo i et fellesskap med 

lettstelte leiligheter og mulighet til kjøp av middag. Spesielt er 

det mange alene eldre etter at deres livsledsager har gått bort 

som føler seg utrygg. Venstre vil arbeide for at det bygges flere 

serviceboliger/bofellesskap for eldre med mulighet for kjøp av 

mat og vaktmestertjeneste. Leiligheten skal finansieres ved at 

den enkelte betaler leilighetene selv. Ved alle større utbygninger 

i Bergen vil Venstre at det settes av areal til nye serviceboliger. 

 

Venstre vil: 

• Bygge flere serviceboliger 

INNSTILT 
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Nr: 118 

Gunn-Vivian Eide - Endringsforslag Side 26, linje 19 

endre kulepunktet til: 

• Kommunen søker om å få overta ett distriktpsykiatrisk 

senter (DPS) som en forsøksordning i regi av 

samhandlingsreformen. 

 
Begrunnelse:   

A) Bedre språk, jeg går ut fra at ikke Venstre som parti har tenkt å drive 

DPSene.   

B) Det virker ellers rimelig uansvarlig og urealistisk hvis kommunen 

bare skal overta de to private og de tre offentlige DPSene i Bergen. Det 

vil staten bare avvise. Flere av de 5 DPSene server også andre 

kommuner, og det må uansett først gjøres et begrenset forsøk med ett 

DPS for å vise at/om det fungerer bedre i kommunal regi! 

AVVIST, men opprettholdt 

 

Nr: I - L behandles her 

 

Nr: 119 

Mads Myr Munthe-Kaas - tilleggssforslag s.26  linje 23 

Hva: Nytt avsnitt: ”Tolketjenesten” 

Hvor: s.26  linje 23 

Tekst: ”Døve og hørselshemmede har rett til tolk gjennom lov. 

Tolketjenesten har ansvar for å dekke behovet for tolke- og 

oversettertjenester i Bergen kommune, men har få ansatte og 

begrensede åpningstider. Venstre mener hørselshemmede har 

like stor rett til et vanlig liv – hele døgnet.”  

Nytt punkt:  

Venstre vil:  

”- Utvide åpningstidene for Tolketjenesten” 

”- Jobbe for at flere tolkestilinger opprettes” 

IKKE BEHANDLET 

Begrunnelse: 

Tolketjenestens 

åpningstider er 8:30-14:30. 

Kommunen har 15 ansatte 

per i dag, som er alt for få. 

Tjenesten benytter seg i 

utstrakt grad av frilansere, 

med det resultat at 

brukerne gis et dårligere og 

mer uforutsigbart tilbud. 

 

Nr: 120 

Harald Hove - Tilleggsforslag Side 26, linje 24 - 30 

Overskrift: “Sosialmottakere” (Hvis det er det det heter) Første 

setning beholdes. Deretter: Venstre vil styrke forholdene for de 

som trenger sosialstønad. Satsene må heves, ikke minst for 

familier med barn. Dagens praksis med forskjellsbehandling unge 

sosialklienter må opphøre. 

 

Nytt kulepunkt: 

- Øke satsene for sosialstønad, og da særlig til barnefamilier  

INNSTILT 
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Nr: 121 

Alf Helge Greaker - Tilleggsforslag Side 26, linje 27 

Hele det velferds-Norge må reformeres for å avvikle dagens 

gammeldagse modeller med nye og mer menneskelige 

velferdsordninger. Bergen Venstre ønsker at Bergen skal bli 

forsøkskommune for en borgerlønnordning.  

 

+ nytt kulepunkt: prøve ut borgerlønn i Bergen.  

AVVIST, men opprettholdt 

Begrunnelse: Dette er vedtatt 

nasjonalpolitikk (borgerlønn) og 

vi bør videreføre gjeldende 

program på dette punkt, og på 

landskonferanse m.m. har 

denne ideen blitt plukket opp 

av andre Venstrelag. 

 

Nr: M - R behandles her 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


